
Kulturudvalget

Til: Videnskabsministeren

Dato: 17. december 2010

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KUU alm. del

Spørgsmål 41
Videnskabsministeriet har via DEFF/Styrelsen for Bibliotek og Medier været
ansvarlig for at behandle opfordringen fra EU’s Ministerråds møde november
2007 om at udarbejde en national strategi og struktur for adgang til og spredning
af videnskabelig information. Der blev nedsat et udvalg med styrelsens vicedi-
rektør som formand, der har udarbejdet rapporten "Anbefalinger til implemen-
tering af Open Access i Danmark". Ministeren bedes i forlængelse af dette
oplyse:
– Hvorfor var der ingen af de mest centrale aktører så som tidsskriftsudgivere

og -redaktører i udvalget, når Ministerrådet udtrykkeligt ønskede, at alle
parthavere skulle deltage i arbejdet?

– Hvorfor udvalgets rapport - som det fremgår af kommissoriet - ikke har ind-
draget de europæiske videnskabelige forlag i arbejdet og ikke har undersøgt
de økonomiske konsekvenser af udvalgets forslag?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pernille Frahm (SF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Pernille.Frahm@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karin Nødgaard
formand
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